
PROTOKÓŁ Nr  0012 .6.2.2011 
z posiedzenia  

Komisji Kultury i Sportu 
w dniu 17 lutego 2011r.  

 
 
 

 
Miejsce posiedzenia  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia  godz. 15.00 – 16.05 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 

 
3. Zapoznanie się z rozstrzygniętymi konkursami z dziedziny kultury    

i sportu. 
 

4. Sprawy bieżące: 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2011-2043,  

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/2010 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie budżetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2011 rok,  

• projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania zadań własnych Miasta Jastrzębie-Zdrój w zakresie 
sprzyjania rozwojowi sportu,  

• projekt uchwały w sprawie ustanowienia stypendiów sportowych 
oraz nagród i wyróżnień dla osób fizycznych, którzy osiągnęli 
wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym 
współzawodnictwie sportowym,  

 
5. Wolne głosy i  wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 20 stycznia 2011 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  

 
 

 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Andrzej Matusiak powitał 
przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami:  
za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
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Ad. 3 
 
Zapoznanie się z rozstrzygniętymi konkursami z dziedziny kultury                   
i sportu. 
 
 
Sabina Kończal 
 - 17 listopada 2010 r. ukazały się dwa ogłoszenia o otwarciu konkursu  ofert na 
zadania z dziedziny kultury fizycznej oraz krajoznawstwa i kultury. Termin 
składania ofert upływał 8 grudnia 2010 r. Pierwszego sprawdzenia ofert 
dokonywała Pani Pełnomocnik ds. Organizacji Pozarządowych. Wpłynęło 39 ofert 
, 4 oferty ze względów formalnych zostały odrzucone. Po części formalnej wnioski 
trafiają do Wydziału Kultury i Sportu. 43 oferty ze sportu i 6 ofert z kultury 
zostało ocenionych. Były określone zadania na które organizacje pozarządowe 
mogą składać wnioski m.in. na organizację imprez , szkolenie dzieci i młodzieży 
do 24 r. życia. W dziedzinie kultury nie było określonych sposobów wykonywania 
zadań.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę przybliżyć jakie kwoty były określone na poszczególny konkurs i na ile 
opiewały wnioski.  
 
Sabina Kończal 
 - 490 tys. zł zostało podzielone. 390 tys. zł ze sportu i 80 tys. zł z profilaktyki 
antyalkoholowej, ale z przeznaczeniem na sport. Z dziedziny kultury było 6 
wniosków. 12 tys. 304 zł zostało dotacji z kultury. Na dotację zostało 
przeznaczone 82 tys. zł 694 zł.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Zapotrzebowanie jest dużo większe myślę, że jako Rada  Miasta pokusimy się 
aby w przyszłym budżecie więcej środków przeznaczyć na dotacje.  
 
Włodarek Piotr 
 - Zapoznałem się z zarządzeniem Pana Prezydenta  oraz składem komisji                  
i powiem szczerze , że byłem zaskoczony składem komisji. Nie dopatrzyłem się 
osoby związanej ze sportem w mieście oprócz inspektora Wydziału Kultury                  
i Sportu.  Wydaje mi się , że przy podziale dotacji dla klubów sportowych 
powinny znajdować się osoby z reprezentacji danych dziedzin sportowych. W 
przyszłości można byłoby zastanowić się nad tym by środowiska sportowe brały 
udział w rozdzielaniu środków.  
 
Piksa Franciszek 
 - W poprzednich latach członkami komisji były osoby z Rady Miasta, Komisji 
Kultury i Sportu ale teraz nie mogliśmy nikogo powołać do Komisji. Tylko organ 
wykonawczy może być w komisji. Wnioskowana kwota była na 1mln. 25 tys. zł          
a do dyspozycji było 490 tys. zł. Zadanie dla komisji jest ogromne, trzeba tak 
podzielić środki , żeby wszyscy byli zadowoleni.  
 
Włodarek Piotr 
- Chciałem zapytać o dotacje na młodzież do 24 lat. Wydaje mi się to trochę 
dziwne. Zawsze było szkolenie dzieci i młodzieży do lat 18 lat. Funkcjonuje w 
sporcie określenie młodzieżowiec, ale to nie znaczy , że jest to młodzież. 
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Młodzieżowiec to zawodnik pierwszej drużyny w kadrze pierwszego zespołu, 
którego się nie szkoli tylko trenuje.  
 
Andrzej Matusiak 
-W poprzedniej kadencji była dyskusja, że dużo studentów, którzy są 
zawodnikami klubu nie mają dofinansowania. Wówczas wyszła inicjatywa ze 
strony organizacji pozarządowych , aby w stypendiach uwzględnić osoby do 24 
roku życia.  
 
Holesz Dariusz 
 - Proszę pamiętać, że środki są przeznaczane na realizację konkretnego zadania.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Przypomnę, że we wnioskach trzeba uściślić wykaz wszystkich zawodników, 
którzy są zgłoszeni do Ligii. Chciałem serdecznie powitać na dzisiejszej komisji  
Pana Mariana Jarosza - Radnego Sejmiku Woj. Śląskiego. Pan Jarosz został 
zaproszony w związku z konkursami ogłaszanymi przez Urząd Marszałkowski.              
Z tego co mi wiadomo konkurs został przerwany? Proszę o informację na ten 
temat.  
 
Marian Jarosz 
 - Szanowni Państwo, była taka groźba , że konkursów na wydarzenia sportowe,  
kluby sportowe oraz federacje sportowe będzie bardzo mało bądź w ogóle. Na 
ostatniej Sesji Sejmiku został zmieniony budżet woj. śląskiego i są środki na 
konkursy. Na wszystkie konkursy o znaczeniu prestiżowym czyli takie , które 
mają zasięg mistrzostw Polski bądź wydarzeń szerszych niż wojewódzkie jest nie 
wiele środków. Przerwany został  nabór na konkurs dla federacji, klubów tzw. 
grantów na szkolenie  młodzieży. Wynika to z tego, że Pan  Wojewoda uchylił 
jedną z uchwał, która faktycznie była błędnie podjęta. Z tego co wiem konkurs 
ma być ogłoszony w marcu tego roku. Są pieniądze na boiska „Orlik”. W tym 
roku Sejmik postanowił przeznaczyć na ten cel 9 mln. 900 tys. zł czyli na ok. 30 
boisk. Pierwszeństwo w tym zakresie mają te Gminy, które nie mają boisk 
„Orlik”. Takich Gmin w woj. śląskim jest 14. Będą również preferowane te Gminy 
w których jest 1 boisko „Orlik”. 333 tys. zł przekazuje Województwo, 333 tys. zł 
idzie z budżetu centralnego i 300 tys. zł pokrywa Gmina.  
 
Piksa Franciszek  
-  Proszę powiedzieć ile jest Gmin gdzie znajduje się tylko jedno boisko „Orlik”? 
 
Jarosz Marian 
 - 1 boisko „ Orlik” ma  Bestwina, Bielsko –Biała, Bojszowy, Brenna, Boronów. W 
tamtym roku 3-4 Gminy były odrzucone. Ruszyło również nowe przedsięwzięcie 
„Biały Orlik” czyli składane lodowiska. Producent lodowisk pochodzi z Jastrzębia. 
Ogłoszenie konkursów odbywa się na stronie internetowej woj. śląskiego. 
Zachęcam kluby do składania wniosków na dofinansowanie. Dotacja  lub 
dofinansowanie dotyczy konkretnego przedsięwzięcia. W ubiegłym roku 
skorzystał TKKF , tenis stołowy, szachy.  
 
Piksa Franciszek 
 - Do tej pory patrząc wstecz było więcej programów na boiska  - „Blisko Boisko, 
„Orlik”, Boiska Wielofunkcyjne.  
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Florek Zofia 
 - Przy programie Blisko Boisko wnioskowaliśmy również o animatora sportu. 
Małym mankamentem jest to, że nie można pobierać pożytku z tego , że 
użytkowania boiska. Dużo jest zespołów które korzystają popołudniami z boiska. 
Praktycznie do 22.00 boisko jest użytkowane.  
 
Jarosz Marian 
 - W ubiegłym roku akcja „Biały Orlik” była tak  rozpropagowana , że każde 
województwo otrzymało dwa lodowiska. W woj. Śląskim był to Wodzisław Śląski    
i Gmina koło Częstochowy.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę Państwa, oprócz możliwości pozyskania środków z Urzędu Miasta oraz 
Urzędu Marszałkowskiego można jeszcze pozyskać środki z UE. Zaletą w Urzędzie 
Miasta jest to, że stowarzyszenie, które sięga po środki UE otrzymuje od miasta 
pożyczkę.  
 
Marian Jarosz 
 - Chciałem Państwa poinformować, że cała modernizacja stadionu śląskiego 
będzie kosztowała w granicach 470 mln. zł. W innych miastach gdzie będzie 
organizowane Euro 2012 koszt stadionów to ok. 700-750- mln. zł. Koszt stadionu 
w Warszawie to prawie 2 mld. zł. Stadion  Śląski będzie stadionem 
lekkoatletycznym. 
 
Kończal Sabina 
 - Dla porównania przedstawię Państwu kwoty dotacji na sport w innych 
miastach: 480 tys. zł Jastrzębie-Zdrój, 463 tys. zł Wodzisław Śląski, 50 tys. zł 
Żory, 1 mln. 580 tys. zł Rybnik, 93 tys. 200 zł w Cieszynie. Stypendia sportowe – 
w Jastrzębiu-Zdroju 350 tys. zł, w Wodzisławiu Śląskim 30 tys. zł, 120 tys. zł w 
Żorach, 81 tys. zł w Rybniku, w Cieszynie nie ma stypendiów sportowych. 
Dotacje z przeznaczeniem na kulturę  - 95 tys. zł w Jastrzębiu-Zdroju, 10 tys. zł 
w Wodzisławiu Śląskim, 73  tys. zł w Żorach, 170 tys. zł w Rybniku, 184 tys. zł w 
Cieszynie. Nie ma informacji jakie dotacje miasta będą miała po zmianie ustawy 
o sporcie.  
 
Kucharska Maria 
 - Chciałam się odnieść do regulaminu konkursu jeżeli chodzi o działania 
kulturalne. Chciałabym doprecyzować regulamin. Chodzi o przyznane kwoty jeśli 
są  zmniejszone. Punkt 8 regulaminu w ten sposób to określa – „ Kwota 
przyznanej dotacji może być niższa od określonej w ofercie. W tabeli kalkulacji 
przewidzianych kosztów należy ująć wyłącznie koszty finansowe w oparciu o 
faktury, rachunki oraz umowy zlecenia , o dzieło wraz z rachunkiem”. Jest to 
jedno określenie co do zmian wielkości kwoty. Kolejnym jest, że- „Warunkiem 
zawarcia umowy w przypadku przyznanej dotacji w wysokości niższej niż 
wnioskowana korekta kosztorysu projektu, środki finansowe nie będą 
przekazywane przed datą zawarcia umowy”. Wszystko jest w porządku tylko nie 
ma nic powiedziane o stronie udziału organizacji, która wnioskuje. Jest 
określone, że strony UM  że kwota może być zmniejszona , ale nie jest określone 
jak w przypadku wnioskodawcy. Po oddaniu korekty budżetu dowiadujemy się , 
że mamy utrzymać kwotę, którą mieliśmy. My tą kwotę proporcjonalnie 
zmniejszyliśmy. Nie widzieliśmy tego określenia w regulaminie. Można się 
posłużyć programami Ministerstwa Kultury i Edukacji Narodowej gdzie jest to 
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wyraźnie określone a nawet otrzymuje się za to jakieś profity -  „Wnioskodawca 
ma możliwość załączenia do wniosku gwarancji finansowych odnośnie ………….. 
Przedstawianie gwarancji finansowej nie jest obowiązkowe daje możliwość 
uzyskania wyższych punktacji przy ocenie wartości  organizacji zgodnie z 
zapisami”. Myślę, że w naszych konkursach gdzie jest sytuacja nie określona , że 
nie wolno wnioskodawcy zmniejszać kwoty powinno to być w regulaminie jasno 
określone.  Wnioskodawca powinien  liczyć , że ma prawo zmniejszyć kwotę  
własnego udziału. Wnioskuje za jasnym klarownym określeniem reguł. 
Chciałabym, żeby było określone czy mogę mieć pomniejszony własny udział.  
 
Kończal Sabina 
 - Oferta po korekcie powinna być tożsama z ofertą składaną. Wnioskodawca ma 
zapewnić wykonanie zadania.  
 
Kucharska Maria 
 - Została zwrócona mi uwaga, że nie mam prawa pomniejszyć własnego udziału, 
a nie jest to zapisane.     
 
Ad. 4 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2011-2043,  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się              
– 0. 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/2010 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie budżetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2011 rok,  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się              
– 0. 
 
 

• projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania zadań własnych Miasta Jastrzębie-Zdrój w zakresie 
sprzyjania rozwojowi sportu,  

• projekt uchwały w sprawie ustanowienia stypendiów sportowych 
oraz nagród i wyróżnień dla osób fizycznych, którzy osiągnęli 
wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym 
współzawodnictwie sportowym,  

 
Piksa Franciszek 
 - Szanowni Państwo, powyższe uchwały będą opiniowane na Sesji marcowej. 
Dostaliście Państwo uchwały wcześniej, aby móc się z nimi zapoznać i 
ewentualnie wnieść uwagi. Uchwały będą przekazane klubom sportowym w celu 
konsultacji.  
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Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Rosińska Iwona 
 - Proponuję wyjazd na halę widowiskowo – sportową. 
 
Andrzej Matusiak 
 - W maju mamy przewidziany wyjazd do hali.  
 
Piksa Franciszek 
 - Firma wykona swoje założenia do końca kwietnia.  
 
Włodarek Piotr 
 - Czy hala widowiskowo – sportowa jest budowana dla Pana Prezesa 
Grodeckiego? 
 
Piksa Franciszek 
 - Nie, hala jest budowana dla mieszkańców.  
 
Florek Zofia 
 - Będzie przygotowany harmonogram korzystania z hali.  
 
Ogiegło Janusz 
 - Myślę, że póki co siatkówka ma priorytet na hali.  
 
Płaczek Adam 
- Jakie będzie pokrycie hali – Teraflex? 
 
Zofia Florek 
 - Teraflex będzie rozkładany do siatkówki.  
 
Ogiegło Janusz 
 - Czy będzie zorganizowana jakaś impreza na otwarcie hali? 
 
Florek Zofia 
 - Nie znamy dokładnego terminu oddania hali. Myślimy o tym.  
 
Sabina Kończal 
 - W związku z reorganizacją UM chciałam Państwu podziękować za 
dotychczasową współpracę .  
 
Ad. 6 
 
Protokół został przyjęty głosami: 
 za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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Ad. 7 
 
Przewodniczący Komisji – Andrzej Matusiak podziękował wszystkim za przybycie 
po czym zakończył posiedzenie.  
 
 
Protokołowała     Przewodniczący Komisji Kultury 
Monika Dulewicz     i Sportu 
       Andrzej Matusiak  
 
 
 
 
 

 
 

 


